
Poškození a následná oprava komunikace p.č. 749, k.ú. Kaňk. 

Poškozením této komunikace se zabýval OsV na jednání 27.6.2024 (bod 1.2. zápisu). 

Před tímto jednáním, dne 6.6.2024, požádal OsV o prověření a nápravu. Žádosti byly 

směřovány na Odbor správy majetku (OSM), Odbor životního prostředí (OŽP) a Krajskou 

hygienickou stanici (KHS) a byly doplněny fotodokumentací. Vedoucí OSM a OŽP poděkovaly 

za podnět a předaly k prošetření kolegům. 

Komunikace se nachází poblíž hřiště a v předmětné části vede mezi dvěma haldami. 

Byla zničena při odvážení již dříve pořezaných dřevin z pozemků p.č. 684/1 a p.č. 633, na 

kterých je plánována výstavba 8 rodinných domů. Před poškozením  se jednalo o cestu 

s přírodním tvrdým, i když hlinitým povrchem. Cesta nebyla, až na výjimky, využívána 

k průjezdu motorovými vozidly, ale pouze pěšími a cyklisty. Nikdy v minulosti nemusela být 

opravována. Odvážení dřevin bylo prováděno traktorem s vlekem při deštivém počasí a došlo 

k naprostému zničení povrchu. Cesta byla rozježděná, bahnitá, s hlubokými kolejemi, naprosto 

nepoužitelná pro pěší, natož pro cyklisty. Celou situaci umocňovala skutečnost, že v poškozené 

části byla cesta tvořena haldovým materiálem s obsahem těžkých kovů, především arzénem. 

Zničením povrchu se mnohonásobně zvýšilo zdravotní riziko, především roznášení 

kontaminovaného materiálu do okolí vč. domácností.  

K tomuto bodu zápisu OsV bylo dne 9.7.2024 přijato usnesení vedení Města (VM) č. 

PV/24/26/10, kterým bylo uloženo OSM vyjádřit se k poškození komunikace v termínu do 

9.8.2024. Cesta byla dle sdělení obyvatel a dle vlastního sledování opravována na tři etapy cca 

od poloviny července do cca 2.8.2024. Požadavky na opravu byly pravděpodobně postupně 

upřesňovány s termínem opravy „ihned“. 

Co předcházelo opravě cesty? Něco v OsV víme, něco usuzujeme. Dne 12.7.2024 

sdělila KHS písemně OsV, že přistoupila k jednání s Městem Kutná Hora ve snaze zajištění 

dostatečné nápravy popisovaného stavu a ochraně veřejného zdraví. V další zprávě z KHS ze 

dne 25.7.2024 je uvedeno, že dne 23.7.2024 byl na KHS doručen přípis, ve kterém zástupci 

Města Kutná Hora uvádí: 

- OSM bylo uloženo neprodlené zajištění úpravy komunikace – navezení štěrku. Inertní 

materiál zamezí dalšímu rozvážení kontaminované zeminy na navazující komunikace. 

- dále bude předložen návrh na omezení průjezdu touto částí komunikace.   

Stručný přehled výše uvedeného: 

- 9.7.2024 bylo VM uloženo OSM vyjádřit se do 9.8.2024 k poškození komunikace 

- 12.7.2024 přistoupila KHS k jednání s Městem Kutná Hora 

- 25.7.2024 byl OsV informován  KHS, že Město Kutná Hora uložilo OSM neprodleně zajistit 

úpravu komunikace 

- oprava cesty byla prakticky okamžitě dokončena (3. etapa opravy) navezením cca 30 cm 

vrstvy štěrku -  (2.8.2024) 

 Jsem přesvědčen, že bez zásahu KHS by tak rychlá oprava cesty nebyla provedena, 

zvláště když práce byly zahájeny prakticky okamžitě po přistoupení KHS k jednání s Městem. 

 Vědí vůbec majitelé pozemků, ze kterých byly dřeviny sváženy, jaké nepříjemnosti 

způsobili? Podíleli se finančně na opravě cesty, kterou svým chováním zničili? Cesta je 

opravená, schůdná, ale mezi haldami působí nepatřičně, nepřirozeně a není příjemná pro pěší, 

natož pro cyklisty.  

 

8.8.2024       Ing. Max Kubát 

 

 


